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Gratuluji Vám k Vašemu geniálnímu rozhodnutí o vybu-
dování ostrůvků. Řidič, snažící se vyhnout absolutně pi-
tomě umístěnému ostrůvku mě totiž ve snaze ukočírovat 
vůz rozhozený při najetí na čelní vysokou obrubu málem 
srazil, naštěstí díky mé duchapřítomnosti mě pouze „tre-
fi l“ zpětným zrcátkem. Zvažuji, že na město a zodpovědné 
osoby podám trestní oznámení za obecné ohrožení.
 (pisatel nedal souhlas se zveřejněním svého jména) 
Bohužel je stále mezi námi spousta lidí, kteří chápou jízdu au-
tem jako sport a laciný zdroj adrenalinových zážitků. K těm 
možná patřil i „váš“ šofér. Pomalu jedoucím řidičům se tyhle 
věci nestávají. Lidem, kteří jezdí rádi bezohledně, samozřej-
mě každé narušení plynulosti jejich spanilé jízdy vadí. Ostrův-
ky skutečně znemožňují rychlou jízdu městem a jsou úmysl-
ně navržené tak, aby donutily řidiče zvýšit pozornost a snížit 
rychlost. Řidič, který takto zareaguje, je pak menším nebez-
pečím pro chodce, který mu zkříží cestu. Ze začátku tu byly 
problémy, než si řidiči na novinku zvykli a svou jízdu upra-
vili. Teď už se to, myslím, usadilo a máme tu o trochu otráve-
nější řidiče, ale o dost zdravější chodce.

Proč neutrácíte peníze Opočna za naléhavější věci?
 Podepsán „Hospodář“
Politika fi nancování měst úzce souvisí s politikou státu, co si 
budeme nalhávat. Těch soukromých mecenášů tu mnoho ne-
máme. A stát peníze rozděluje podle určitého klíče, kterým je 
konkrétní použití peněz. Je vyhlášen určitý program na určité 
téma, a v rámci něho dostáváme dotace. Ostrůvky jsme vy-
budovali z peněz určených na „Zvýšení bezpečnosti dopravy.“ 
Myslím, že z porovnání ceny přechodů pro chodce a ceny lid-
ského života vychází, že to byly dobře vynaložené peníze.

Nové přechody nám udělaly radost. Maminky Jitka a Lucie
 Jsem rád za pozitivní zprávu, i když to není dotaz k zodpově-
zení. Je fajn, když se i mlčící většina občas ozve. A já jsem pře-
svědčený, že lidí spokojených s novými přechody je většina. 
Tedy většina z obyvatel Opočna, kteří po nich přechází tam 
a zpátky, do školy, na nákupy, na rande . . .

Každé město má být především pro lidi, pro jejich spokojený 
život beze strachu. Nesmíme se přece bát pustit děti ven.

Město žije na ulicích, kde se lidé setkávají a povídají si. Tuhle 
uvolněnou atmosféru bezpečí ve veřejném prostoru chci pod-
porovat ze všech sil.
Můžete namítnout, že přechody pro chodce si udělali lidé 
z Opočna sobecky pro sebe – na úkor projíždějících. A bude-
te mít pravdu. Štěpán Jelínek, starosta

Putování za tříkrálovou sbírkou

Zatímco loni si všichni králové při své cestě užívali mrazů, le-
tos je čekala pořádná sněhová nadílka. A kolik naši obětaví 
zpěváčci vyzpívali? A má jejich zpívání smysl?
 (pokračování na str. 2)

Aktuální téma:  ZMĚNA PROVOZOVATELE
                                  VODOVODŮ A KANALIZACE
SMS dotazy: 720 100 618, dotazy e-mail: starosta@mu.opocno.cz
                                        uzávěrka: 2. 2. 2010
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Putování za tříkrálovou sbírkou (dokončení ze str. 1)

 Sbírka je akcí celostátní, letošní ročník byl již desátý. Při-
bližně desetina výnosu sbírky je určena na humanitární po-
moc do zahraničí. A co ten veliký zbytek?
 Je tradičně určen především na pomoc nemocným, handi-
capovaným, seniorům, matkám s dětmi v tísni a dalším jinak 
sociálně potřebným skupinám lidí, a to zejména v regionech, 
kde se sbírka koná. Jak je to u nás? Zkusila jsem to zjistit, vý-
sledek mě potěšil. Začnu od začátku.
 Sbírku v našem nejbližším okolí organizuje Opočno, Do-
bruška a okolní obce. Opočenští králové chodili v Opočně, 
Semechnicích, Dobříkovci, Čánce, Trnově a Pohoří, ti malí se 
prý brodili po kolena. Duší naší oblasti (Opočno, Dobruška 
a přes třicet obcí) je dobrušská charita, ale o využití tříkrálo-
vé sbírky se domlouvají všichni zúčastnění společně. Letošní 
sbírka je na začátku, proto jsem se zeptala, jak to vypadalo 
s výtěžkem a jeho využitím v loňském roce.
 Peníze z loňské sbírky putovaly během celého roku k lidem 
v Dobrušce, Opočně, Dobrém, Podbřezí, Dobřanech, Jano-
vě, Olešnici v O. h., Sedloňově, Bystrém a v Českém Meziří-
čí. Každá vydaná částka je vždy pečlivě zvažována a použita 
teprve tam, kde je jistota, že pomoc je potřebná a má smysl. 
Každý výdaj je vyúčtován, celkový přehled dostávají všechna 
zúčastněná místa.
 Výsledek letošní sbírky u nás: opočenští králové vybrali 
74 616 Kč. Překvapilo mě, že navzdory pokračující ekonomic-
ké krizi je částka vyšší než loni. Překvapilo to organizátory? 

„Spíš nás to hrozně potěšilo“, sděluje jedna z hlavních organi-
zátorek opočenské sbírky Marcela Kurzová. „Myslím, že lidé 
rádi pomohou, když vidí, že jejich pomoc není zneužita. Moc 
si toho vážíme. Nejvíc práce odvedly děti. Jen uvažte, kolik 
toho muselo těch deset skupinek pochodit, aby se jim podaři-
la taková částka vybrat. Museli byste je vidět, jak se z toho 
sněhu vracely – mokré, utahané, hladové, ale šťastné. Za ně 
i za sebe – moc děkujeme.“
 Když už jsem byla v tom zjišťování, podívala jsem se i do 
Dobrušky. Výsledek sbírky tam vyhlašovala Jana Poláčková 
z dobrušské charity při tradičním zhasínání stromku. Část 
jejího poděkování přináším také vám:
 „Výtěžek ze sbírky 2010 opět pomůže rodinám a lidem v nou-
zi a zdravotně postiženým lidem. Díky vaší štědrosti nejen při 
tříkrálových sbírkách ale při všech akcích, které připravujeme 
během roku, máme již slušně vybavenou půjčovnu zdravotních 
pomůcek, která slouží lidem z celé naší oblasti. Zájemci o ja-
koukoli zdravotně technickou pomůcku z půjčovny se mohou 
obrátit na p. Šitlera (tel. č. 732 914 855), nebo kohokoliv z nás.
 Děkujeme všem lidem dobré vůle za vlídné přijetí kolední-
ků, děkuji všem dárcům, dětem a jejich rodičům (dali před-
nost sbírce před lyžováním, seděním u počítače nebo jinými 
radovánkami), vedoucím skupinek, pánům farářům za velmi 
příjemná zázemí na farách.“
 Jsem na konci putování za tříkrálovou sbírkou. Všichni or-
ganizátoři všem dárcům děkují, ale jsem přesvědčena o tom, 
že poděkování je oboustranné, a nevím, kdo – komu – víc. DM

Informace z rady města ze dnů 16. 12. 2009
a 11. 1. 2010

 – Mobilní informační centrum Orlických hor a podhůří Po-
dorlicka – rada města uzavřela partnerskou smlouvu se spo-

lečností Rychnov nad Kněžnou, spol s r. o. Město Opočno se 
tím stalo partnerem projektu „Mobilní informační centrum 
INFOBUS“. InfoBUS je určen pro potřeby kraje, regionu, 
měst a obcí Orlických hor a Podorlicka. Plní funkci infor-
mačního centra při kulturních, společenských a sportovních 
akcích, veletrzích a kampaních podporujících cestovní ruch 
ve východních Čechách. Město bude mít možnost využít auto-
bus pro umístění reklamy, případně si autobus za zvýhodně-
ných podmínek pronajmout.
 – Nové organizační schéma MěÚ – k 31. 12. 2009 byl zru-
šen odbor správy majetku města a odbor životního prostředí. 
Paní Hana Samková a pan Jaroslav Koudelka byli zařazeni 
na odbor majetku a rozvoje města. Vedoucím tohoto odboru 
bude paní Ing. Markéta Fingrálová. Odbor bude spravovat 
bytový fond, majetkové záležitosti, čerpání peněz z evrop-
ských fondů a otázky spojené s životním prostředím.
 – Zimní údržba chodníků – rada schválila Operační plán zimní 
údržby, předložený společností Technické služby města Opo-
čna s. r. o. Plán je k dispozici na webových stránkách města.
 – Přemístění kontejnerů na separovaný odpad na Jordánku. 
Nepřehlednou situaci v místě přechodu u restaurace Jordá-
nek by mělo vyřešit přemístění kontejnerů na separovaný od-
pad. Zároveň s připravovanou změnou dojde pravděpodob-
ně k posunu autobusových zastávek směrem do kopce. Vý-
sledkem by mělo být takové umístění kontejnerů, aby nebrá-
nily v rozhledu. Návrh bude projednán s Policií ČR.
 – Kopírování pro občanská sdružení a spolky v informačním 
centru – Město Opočno nebude hradit od roku 2010 za ob-
čanská sdružení a spolky služby poskytované jim Informač-
ním centrem v Opočně. Jedná se především o bezplatné ko-
pírování a výlep plakátů, neboť je to v rozporu s ustanovením 
zákona o obcích č. 218/2000 Sb.

Jednání zastupitelstva dne 16. 12. 2009

Zastupitelstvo odsouhlasilo:
 – záměr na prodej bytové jednotky č. 606/5 a č. 606/12 v ulici 
Krátká.
 – vyčlenění fi nančních prostředků z rozpočtu města ve výši 
1,5 milionu Kč na projekt „Spolupráce hasičských jednotek 
v česko-polském příhraničí, modernizace jejich vybavení 
a vzájemná pomoc při krizových situacích“.
 – výši vodného a stočného pro rok 2010 dle předloženého ná-
vrhu. Cena v Kč za m3 vč. DPH pro domácnosti:
vodné 25,85 Kč, stočné 34,83 Kč.
 Více informací najdete 
 na www.opocno.cz

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

prosinec 2009

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l i :
Libuše Dubánková  19. 12. 1919
Václav Rathouský 15. 12. 1922
Emilia Macháčková 6. 12. 1923
Václav Mervart 17. 12. 1925
Miloslava Gütlerová 20. 12. 1926
Zdeňka Čudová 8. 12. 1927
Marie Roubalová 23. 12. 1928
Josef Sedláček 23. 12. 1928

i n f o r m a c e  z  r a d y  —
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Oddělení pro dospělé
 – Česká republika od A do Z
 Turisticko-vlastivědná encyklopedie.
 – Margaret Briggs: Česnek a cibule
 Mnohostranné, užitečné a zdraví prospěšné poznatky.
 – Miloň Čepelka: Deník Haiku
 Básnická sbírka.
 – E. W. Heine: Krkavci z Carcassonne
 Historický román.
 – Václav Junek: České zrady
 Zrada prostupuje dějinami celého lidstva.
 – Stan Lauryssens: Salvador Dalí
 Skutečný příběh.
 – Elizabeth Lowell: Podzimní milenec
 Román.
 – Colleen McCullough: Bez důkazů
 Román.
 – Javier Sierra: Napoleonovo egyptské tajemství
 Napínavý historický příběh.
 – Tomáš Zmeškal: Milostný dopis klínovým písmem
 Román.

Dětské oddělení
 – Jiřina Rákosníková: Studánko rubínko
 Pohádkové vyprávění pro nejmenší.
 – Václav Havel: Pižďuchové
 Pohádkové vyprávění.
 – Vlasta Svobodová: Souboj s osudem
 Příběh ze života dětí.
 – Cecilie Eken: Bouře Větromoru
 Další příběhy čarodějek W.i.t.c.h.
 – Kate McMullan: Prvně do školy
 Fantasy román.
 – Alena Ježková: Řecké báje
 – Ivan Blatný: Domovy
 Básnická sbírka.
 – Ivana Smutná: Nápady pro tvořivé děti

Č E S K Á  M Š E  V Á N O Č N Í
Při vydání tohoto prvního čísla ON v roce 2010 uplyne mě-
síc od chvíle, kdy jsem navzdory velmi mrazivému dni proži-
la hřejivé pocity v krásném „azylovém“ prostředí děkanské-
ho kostela Nejsvětější Trojice.
 S dojetím, umocněným vánoční atmosférou a vzpomínka-
mi, jsem se zaposlouchala do tónů „České mše vánoční“ Jaku-
ba Jana Ryby v podání skvělých muzikantů a zpěváků pod 
vedením Ing. Václava Lepše.
 Za tento krásný umělecký zážitek chci poděkovat přede-
vším účinkujícím, kteří nám svým obdivuhodným výkonem 
po překonání různých peripetií a v improvizovaném prostře-
dí umožnili prožít výjimečný adventní podvečer.
 Vím, že k dokonalosti tohoto koncertu bylo vynaloženo 
mnoho organizačního úsilí a obětavé práce několika veřejnos-
ti neviditelných opočenských nadšenců, bez kterých by se žád-
ná podobná akce nemohla uskutečnit. Velice si těchto nezišt-
ných dobrovolníků vážím, proto i jim vřelé díky.
 Helena Fáberová

PS: Jediným kazem na kráse bylo umístění prodejního stán-
ku s alkoholem a různými cetkami v blízkosti vstupních chrá-
mových dveří.

Předvánoční uzlovačka

V Kvasinách v kulturním domě sbor dobrovolných hasičů pořádal 19. 12. 

2009 soutěž v uzlování. Celkem se zúčastnilo 9 družstev, 5 v kategorii mlad-

ších a 4 ve starších. Naši mladí hasiči obsadili bohužel poslední místa.

 Složení našich družstev – starší: Filip Novotný, Eduard Ovdiyenko, 

Tomáš Mikule, Michaela Lukešová, Aneta Zářecká – mladší: Kristián 

Krištof, Lucie Lukešová, Václav Vostoupal, Anna Střihavková, Šárka 

Krunčíková.

 Měli jsme zastoupení také v soutěži jednotlivců. Za starší se před-

vedl Jaroslav Podolský, který se umístil na 11. příčce ze 14 soutěžících. 

A v kategorii mladších nás reprezentoval Adam Barták, který sice skončil 

poslední, ale ze všech soutěžících byl nejmladší.

 Naši nejmenší hasiči se na této soutěži předvedli úplně poprvé. Byla to 

jejich taková malá premiéra a nervozita na nich byla velice znát. Ale jako 

nejmladší sklidili největší potlesk. Do dalších soutěží nám, prosím, držte 

palce, ať už je to jen a jen lepší. Lucie Židová

Vážení spoluobčané,
v souvislosti s výpovědí ze Smlouvy o pronájmu a zajištění 
provozu vodovodního a kanalizačního systému města Opo-
čna, uzavřené mezi Městem Opočno a naší společností ozna-
mujeme, že společnost Žap –Vak–VODOVOD Opočno, s. r. o. 
ukončila k 31. 12. 2009 provozování vodovodů, kanalizací 
a čističky odpadních vod v Opočně.
Za více než 13 letou činnost si dovolujeme připomenout význam-
né události:
 V roce 1998 „100 letá“ povodeň přerušila v zámeckém par-
ku hlavní vodovodní řad, kdy potrubí bylo vedeno přes most 
u staré vodárny, který povodeň smetla. Naše společnost obnovi-
la dodávku vody do jednoho týdne a nový výtlačný řad je součas-
ně veden pod hladinou Zlatého potoka, takže nás v tomto směru 
další povodeň nemůže ohrozit.
 Povodeň nás také ponaučila, že vzhledem k malé velikosti po-
trubí vodovodního řadu od Legonu na Kupkovo náměstí nebylo 
možno zásobovat pitnou vodou celé Opočno, a tak byl vybudo-
ván nový přiváděcí řad z Legonu do Severního sektoru.
 V průběhu několika dalších let bylo celé Opočno napojeno na 
čističku odpadních vod tím, že se napojily zbývající lokality a to 
Hradecká ulice a největší akcí bylo napojení Podkostelí a Švam-
berka.
 V loňském roce se nám podařilo dokončit obnovu Franci-
sovy turbíny na staré vodárně v zámeckém parku a zakoupit 
a zprovoznit vřetenové čerpadlo na pitnou vodu, takže je možno 
v případě dostatečného průtoku vody ve Zlatém potoce dodávat 
pitnou vodu bez potřeby elektrické energie. Toto je důležité jed-
nak pro úsporu fi nančních prostředků na výrobu vody a hlavně 
v případě mimořádných událostí při dlouhodobějším přeruše-
ní dodávek elektrické energie, voda bude dodávat pitnou vodu.
 Do budoucna bude naše společnost nadále provádět služ-
by týkající se provádění zemních, stavebních a inženýrských 
prací (výstavba a rekonstrukce rodinných domů, inženýrské 
stavby, rekonstrukce bytových jader a koupelen, vodovodní 
a kanalizační přípojky. Zajistíme pro Vás veškerá zaměření, 
povolení i doklady potřebné k zahájení a dokončení stavby.) 
Dále budeme zajišťovat instalatérské práce, tlakové čištění 
odpadů, kanalizace a nákladní dopravu AVIA kontejner.
 Chtěli bychom Vám touto cestou poděkovat za dlouholetou 
spolupráci a doufáme, že nám budete dále nakloněni. Do no-
vého roku 2010 přejeme hodně zdraví, štěstí a vzájemného 
porozumění. Jiří Provazník a kolektiv 
 Žap–Vak–VODOVOD Opočno, s. r. o.

k n i ž n í  n o v i n k y  —
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Toť nejčastější předsevzetí. Na prahu nového roku bývá jedním 
z prvních činností homo sapiens sapiens (člověk rozumný) tak 
zvané předsevzetí. A procentuelně si myslím, že vítězí předse-
vzetí – budu se víc hýbat, tedy vlastně sportovat, a budu míň jíst, 
vlastně dnes se říká zdravě jíst. A tak bereme útokem všeliká 
fi tcentra a posilovny a potkáváme běžce a je nás víc v krytých 
bazénech – no prostě máme pocit, že první leden, nebo pro ty 
pomalejší první pondělí nového roku, by měl být tím mezníkem, 
kdy něco rezolutně změníme. Většinou něco, co se snažíme 
změnit každý rok a v jeho závěru většinou zjistíme, že to zase 
nějak nevyšlo, a tak si v době vánočních svátků řekneme, že se 
ještě naposledy pomějeme a od nového roku už opravu začne-
me. A tak naše tělesné schránky žasnou a my funíme. Nuž te-
dy fuňme a proklínejme digitální displeje našich osobních vah 
v koupelnách a bičujme se za kostku cukru v kávě nebo za je-
den kousíček čokolády. Hlavně abychom nezblbli a pro samé 
hubnutí nezapomněli na mnohem důležitější činnosti všední-
ho dne, které si jako předsevzetí nedáváme, protože bychom 
nebyli „IN“. A pak, kdybychom byli všichni vzorně pečliví a o-
pravdu do konce roku zhubli, co bychom si pak v následujícím 
roce asi tak předsevzali, že? Třeba, že budeme spolehlivější, 
tolerantnější, vnímavější, úspěšnější, pracovitější, zdvořilejší, 
pozornější, atd. Možná, že by stačil první stupeň přídavných 
jmen vlastností (spolehliví, tolerantní, . . . ) Kašlejme tedy na 
předsevzetí a obyčejně buďme docela fajn lidi. KaFr 

Cvičení s mateřskou školkou

V rámci MŠ se každé čtvrteční odpoledne od 16.30 do 17.30 ho-
din v tělocvičně ZŠ scházejí rodiče s dětmi, aby si pod vedením 
paní ředitelky Hany Kubalové a paní učitelky Jitky Čtvrtečkové 
společně zacvičili. V této hodině nejen cvičíme, ale učíme se i bás-
ničky, hrajeme s dětmi hry, honíme se. Na začátku každé hodi-
ny máme vždy malou rozcvičku a zahrajeme si pohybovou hru. 
Program cvičení pokračuje „opičí dráhou“, kdy se děti za dopro-
vodu rodičů snaží zdolávat různé překážky, trénují rovnováhu 
chůzí po lavičkách, skáčou na malé trampolíně, lezou po žebři-
nách, houpou se na kruzích atd. Hodina končí společnou hrou 
a básničkou. Děti se pokaždé tak snaží, že je paní učitelky odmě-
ní obrázkem, jablíčkem nebo razítkem a samozřejmě potleskem. 
Naše děti, se kterými tam pravidelně chodím, se již od pátku moc 
těší na další hodinu.
 Touto cestou chceme za všechny, kteří se účastní těchto cvi-
čení, poděkovat paním učitelkám, které věnují svůj čas i energii 
tomu, aby se rodičům i dětem na cvičení líbilo. Zároveň bych vás, 
maminky a tatínkové, ráda pozvala na tato cvičení, která budou 
od února pokračovat. Petra Světlíková

p o d � k o v á n í

Dne 27. 11. zesnul můj manžel Miroslav Česenek. Touto cestou chci po-

děkovat všem, kteří se podíleli na léčení nebo zmírnění jeho utrpení. Dě-

kuji za obětavý přístup obvodní lékařce MUDr. Kovářové a zdravotním 

sestrám paní Vernerové a paní Martincové. Dále ošetřující lékařce MUDr. 

Hrdinové a celému týmu lékařů, sester a zřízenců chirurgie a interního 

oddělení v Opočně, řidičům sanitek a sestrám zdravotní agentury z Čes-

kého Meziříčí. MUDr. Hejzlarovi za vyjednání operace ve fakultní ne-

mocnici a následnou pomoc. Také děkuji všem sousedům za odvozy do 

nemocnice, zvláště panu Josefu Ježkovi z Přepych. Soňa Česenková

Pozdravy ze „Starého Opočna“
—  n o v á  s o u t � ž  —

Se začátkem roku vám přinášíme novou soutěž, snad se vám za-
líbí a přinese hezké chvilky, tak jako to dokázala ta loňská. Histo-
rie Opočna je dlouhá. Slibujeme, že máme dost otázek, abychom 
vás mohli trápit celý rok, celý rok se tak budeme těšit na koneč-
né vyhodnocení.
 Pozdravy ze „Starého Opočna“ chtějí být přesně tím, co slibu-
je jejich název. Krátkými pozdravy ze světa našich babiček a pra-
babiček, dědečků a pradědečků. Snad na nás dýchne jejich svět, 
který se tolik lišil od toho našeho, snad od nich i něco krásného 
získáme.
 Se „Starým Opočnem“ jsou spojeny některé názvy, které se 
nestaly ofi ciálními, ale ve svých dobách byly běžně užívány. Tím 
se dostáváme k naší první otázce. Představte si, že by vám někdo 
řekl: „Sejdeme se odpoledne ve Švýcarech.“ Naši prapra . . .  by 
neváhali, určitě by věděli, kam si to odpoledne zamíří. Pokud to 
nevíte, snad se vám to podaří zjistit, přejeme vám příjemné pá-
trání. Na vaše odpovědi se těšíme nejpozději do uzávěrky příští-
ho čísla novin, která bude 2. 2. 2010. Odpovědi můžete posílat 
emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz, smskou 
na číslo 602 301 808 nebo předat osobně na podatelně MěÚ.
 Za redakci David Světlík,
 za letopiseckou komisi Dana Marková

Ani jsme se nenadáli a máme tu 
pěkně vypadající letopočet 2010. 
Dovolte mi však, abych se v krát-
kosti vrátila do roku předešlého 
a informovala vás o dění v naší 
mateřské škole.
 Podzim utekl jako voda a my 
jsme se začali připravovat na nej-
krásnější svátky v roce – na Vá-
noce. Na konci listopadu jsme 

zhlédli vystoupení paní Lídy Heligerové ze skupiny Schovanky 
s názvem: ,,Půjdem spolu do Betléma“. Děti si při něm zazpívaly 
koledy a připomněly, proč se slaví Vánoce. Tímto pořadem jsme 
se vánočně naladili a přípravy mohly začít. Nastalo období stří-
hání, lepení a vyrábění, čas nacvičování básní a koled na besídky 
nejen pro rodiče, ale i pro děti z prvních tříd naší základní školy, 
pro babičky a dědečky z Jitřenky a pro klientky Domova Dědina. 
Během těchto příprav nás navštívili i čert s Mikulášem a já bych 
ráda poděkovala všem rodičům, kteří nám s touto akcí pomohli.
 Také jsme společně s rodiči vyjeli na výlet na Veselý kopec, kde 
se konal vánoční jarmark. Počasí nám sice příliš nepřálo, ale vý-
let se i přesto vydařil. S dětmi jsme ještě uskutečnili jeden výlet 
a to do ZOO ve Dvoře Králové. Tady jsme ozdobili dva vánoční 
stromečky a tím přispěli do zapsání zoologické zahrady do Guin-
nessovy knihy rekordů.
 Jak vidíte, měli jsme opravdu napilno, ale vše jsme zvládli 
a dočkali se vánoční nadílky. Ráda bych touto cestou poděkova-
la všem, kteří nám pomohli vykouzlit vánoční atmosféru a při-
spěli na zakoupení dárků pod stromeček. Jmenovitě to jsou: 
Obec Očelice, Bohemilk a. s., KWS CZ s. r. o., Václav Svatoň, AP 
Stavby s. r. o., KLUG systems s. r. o., Stavební fi rma Štěpánek, 
Martin Školník, DD Jitřenka a HM Studio Hradec Králové.
 Na závěr bych vám ráda ještě jednou popřála v tomto roce 
hodně zdraví, lásky, spokojenosti a veselou mysl.
 Za kolektiv MŠ Bc. Kubalová Hana, ředitelka 
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pomoc, lásku, radost, štěstí, klid a harmonii nám všem. Možná 
nám to slunce pomohou zažehnout naši skřítkové ze zámeckého 
parku. Kdo ví?
PS: Knize Pohádky ze zámeckého parku přeji, aby pohladila po 
duši nejen malé, ale i dospělé čtenáře, aby všem přinesla společ-
né chvíle pohody, radosti i poučení. Paní Tymichové do nového 
roku přeji zdraví, štěstí a hodně tvůrčí fantazie. Děkuji za krásné 
chvíle strávené při čtení pohádek. Jana Hrnčířová

k � e s t  k n í ž k y

V prosinci loňského roku se konal slavnostní křest knihy 
Boženy Tymichové ,,POHÁDKY ZE ZÁMECKÉHO PAR-
KU“. Útočiště pro tuto událost poskytl Kodymův národní 
dům v Opočně a akce se konala ve spolupráci Městské 
knihovny v Opočně a o. s. ABAKUS.
 Pořadatelé nás přivítali krátkým hraným úryvkem v po-
dání Divadla Kodym. Poté nás autorka seznámila blíže 
s knihou a pan Jiří Králíček za o. s. ABAKUS přivítal kmo-
try, ředitele Českého rozhlasu Hradec Králové Jiřího Kán-
ského a zástupce Obce spisovatelů Josefa Lukáška, kte-
ří knihu pokřtili. Bylo to velmi příjemné odpoledne nejen 
pro děti ale i pro všechny příznivce pohádek.
 Za toto vydařené setkání velmi děkujeme a těšíme se na 
další. Petra Jakubcová a Jindřich Obst

Zájem o Pohádky ze zámeckého parku
předčil očekávání. Bude dotisk?

S neobyčejným zájmem se setkala kniha autorky a ilustrátor-
ky Boženy Tymichové a vydavatele, občanského sdružení 
Abakus, Pohádky ze zámeckého parku. Velkou zásluhu na 
jejím vzniku mají naši tradiční partneři, kteří projekty Rod-
ného kraje Františka Kupky podporují, a ti opočenští podni-
katelé, kteří svým darem přispěli na její vydání. Jejich přízně 
a důvěry si velmi vážím a moc jim za to děkuji.
 Celý náklad je v současnosti vyprodán. To nás samozřejmě 
velice těší, a proto uvažujeme o možnosti, uspokojit další čte-
náře, kteří si nestačili knihu zakoupit. Připravujeme dotisk. 
Protože to však není věc levná, obracíme se na vás se žádostí: 
pokud máte o knihu zájem, přihlaste se ZÁVAZNĚ k jejímu 
zakoupení v prodejně SOMIPO u paní Soni Polové nebo pro-
střednictvím internetového obchodu Rodného kraje Fran-
tiška Kupky (shop.rkfk.cz) na adrese: shop@rkfk.cz. Jistota 
odbytu je pro nakladatele nejlepší pobídkou k činu.
 Předpokládaná cena knihy je 200 Kč (bez poštovného) 
a termín dodání březen 2010.
 Za vydavatele o. s. ABAKUS Jiří Králíček

s h o p . r k f k . c z

Opočno má další důvod k radosti

Po téměř dvaceti letech se v děkanském kostele Nejsvětější 
Trojice v Opočně naplno rozezněly původní varhany. Popr-
vé to bylo na vánočním koncertě v úterý 22. prosince 2009, 
v jehož úvodu obnovené varhany požehnal generální vikář 
Mons. Josef Socha. Poté se „slova“ ujali sopranistka Jitka 
Přibylová, absolventka pardubické konzervatoře, a varhaník 
Václav Uhlíř, absolvent Akademie múzických umění v Praze. 
Díla starých mistrů v jejich podání zněla nádherně, navíc po-
slech hudby v kostele má  své jinde neopakovatelné kouzlo. 
Dlouhotrvající potlesk byl výmluvný.

Pohádky ze zámeckého parku

Krásný dárek nám všem, kteří máme rádi naše město, nadělila 
pod vánoční stromeček paní Božena Tymichová v podobě útlé 
knížky Pohádky ze zámeckého parku. Naší rodině přinesl ježíšek 
hned knihy tři, jedna zůstane doma a další dvě si odvezou naše 
děti s sebou do světa. To aby nikdy nezapomněly, kde mají své 
kořeny. A jestli je životní cesta zavede daleko od Opočna, budou 
se moci čtením nebo jen listováním v této knížce přenést kdyko-
liv alespoň v myšlenkách zpět domů. Možná si také uvaří kon-
vici čaje, tak jako já, sednou si do křesla, přestanou vnímat čas 
a okolní svět, protože je celé pohltí vyprávění o hodných skřít-
cích, kteří žijí v našem parku a kteří mají zvláštní poslání.
 „Každý člověk má na Zemi svůj úkol. Aby ho mohl splnit, je 
vybaven řadou schopností i nadáním, které však musí v sobě 
nejprve objevit a pak je rozvíjet. Není to jednoduché, protože 
život mu staví do cesty různé překážky. A tady začíná úkol skřít-
ků – pomáhat lidem nacházet v duši klid a harmonii, aby se vyda-
li správnou cestou a došli ke šťastnému naplnění života.“
 A možná, tak jako já, budou naše děti hledat na mapce vzadu 
knihy místa popsaná v pohádkách a potom, až se z dálek na chví-
li vrátí do Opočna, půjdou, tak jako já, do parku a budou se dívat, 
kde je louka Petříka a Klíčka, Pomněnčin háj, dům tety Horten-
sie, Ptačí strom, Ušatý strom, Králova vyhlídka, . . .  Chvíli se za-
staví, budou naslouchat zvukům, cítit vůni a vnímat život v par-
ku, nasávat energii přírody. Možná zapojí, tak jako já, svoji před-
stavivost a znovu se jim budou odvíjet příběhy pohádkových 
bytostí. A možná se, tak jako skřítkové, zamyslí nad životem nás 
lidí.
 Pomněnka se zamyšleně dívala směrem k městu. „Také bych 
chtěla poznat, jací lidé jsou a jak žijí.“
 „V jejich světě by se ti asi moc nelíbilo. Lidé mají kromě dob-
rých vlastností i hodně špatných. My žijeme s přírodou a ro-
zumíme jí, ale lidé na ni zapomínají. Nerozumně užívají jejich 
darů, hromadí hory odpadků a zamořují jimi zemi, vodu, vzduch. 
Chtějí být bohatí a k tomu potřebují hodně peněz, které často 
získávají na úkor druhých. Jedni žijí v nadbytku, jiní strádají 
v chudobě. Touží po moci a zabíjejí se ve válkách. Lidé na celé 
Zemi jsou nespokojeni, a proto je sužují nemoci. Kdyby uměli 
žít skromně, kdyby nemysleli jen na sebe a přáli i druhým, kdyby 
uměli odpočívat a naslouchat přírodě, žilo by se jim o hodně lépe. 
Takový je svět lidí, Pomněnko.“
 „Je mi těch lidí moc líto.“
 „Nelituj je, oni sami musí přijít na to, jak mají žít, aby byli na 
světě šťastni.“
 Nejen skřítkové, také my i naše děti bychom měli hledat svoje 
životní poslání, svoje místo na světě, abychom byli šťastni nejen 
my sami, ale abychom dovedli štěstí a radost nadělit druhým.
 Klíček ukázal prázdné ruce a pravil: „Klíč k lidským srdcím 
nelze uchopit do dlaně. Je to ryzí láska, bez které nemůže šťastně 
žít žádný tvor na této Zemi. Láska je skromnost, úcta k rodičům 
i ostatním bytostem, které s námi na této Zemi žijí, je to úcta k je-
jich práci. Láska je umění odpouštět. Láska je zářivé světlo po-
znání, které jednou bezezbytku pohltí krále temnoty. „Pak bude 
na této zemi klid a mír a v duších všech bytostí bude zářit slunce.“
 Přeji všem rodičům, aby slyšeli od svých dětí taková slova 
lásky, jaká řekl skřítek Klíček: „My jsme ty nejšťastnější děti na 
světě! Že nevíte proč? Protože máme moc prima rodiče, kteří ne-
zapomněli, jak byli malí, a umí si s námi pěkně hrát!“
 Kéž by se na začátku nového roku 2010 v duších nás všech roz-
zářilo slunce a svými láskyplnými paprsky přineslo vzájemnou 
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Král je mrtev, ať žije král!

 . . .  by se dalo zvolat v okamžiku, kdy se starý rok potkal 
s tím novým. V tom mžiku oka jsme defi nitivně nestihli 
to, co jsme nestihli, a už ani nestihneme – rozuměj v roce 
2009. Rok 2010 začal a ani ho nenapadlo na cokoliv čekat. 
A my jsme se zase rozběhli a jen na nás záleží jakým tem-
pem a jestli se ten běh stane procházkou, nebo se budeme 
jen tak courat, nebo poběžíme krátké tratě sprintem, kte-
ré vystřídají běhy na dlouhou trať, nebo se objeví nějaká 
ta překážka, nebo jestli poběžíme štafetu a nebo půjde 
o celoroční maratón nebo dokonce o orientační běh. Ně-
kdo z nás si vyjde nebo vyběhne jen tak nalehko, protože 
má pocit, že všechno co nestihl, už stejně nedohoní, a tak 
nemá cenu se s tím tahat. Někdo si myslí, že by si přece 
jenom měl na záda dát baťůžek a v něm nějaký ten dloužek 
přepašovat do nového roku, a někdo má na zádech baťoh 
a někteří z nás třeba krosnu. Ať už jsme tím a nebo oním, 
neměli bychom zapomínat a měli bychom být vnímaví ke 
všem mžikům oka, které tvoří trať probudivšího se roku. 
Tak tedy kráčejme, poklusávejme, poběžme, sprintujme, 

„štafetujme“ nebo se orientujme. Co je komu milo – hlav-
ně, prosím vás, někdy zpomalme nebo se i zastavme, aby-
chom nabrali síly, rozhlédněme se, kdo je s námi na té na-
ší společné trati, jestli nepotřebuje podat ruku, pomoci, ne-
bo jen úsměv, pozdrav, přání krásného dne. Ať už na nás 
svítí slunce, nebo je zamračeno, prší, bouří nebo chume-
lí – hlavně ať je nám v našem nitru dobře a v cíli roku 2010 
se nemusíme za nic a před nikým stydět. KaFr

Výtěžek plesu poputuje
za Jakubem a Matýskem

Všechny, kdo se chtějí pobavit a zároveň pomoci, zveme na 
3. nadační ples obchodníků.
 Každý rok se snažíme, abyste se na našem plese cítili dob-
ře. Tentokrát nám pomohou Zlaťáci, kteří do programu při-
nesou tanec se špetkou orientu, brazilské bojové umění 
předvede skupina Capoera Aché z Dobrušky, tradiční teč-
ku udělá Veselá kupa. K poslechu a tanci bude hrát skupina 
Dynamic.
 Každý rok také přemýšlíme, komu můžeme pomoci. Vý-
těžek z loňského plesu byl věnován onkologickému odděle-
ní Fakultní nemocnice v Hradci Králové. Tentokrát jsme se 
rozhodli pomoci rodině Benešových z Ústí nad Orlicí. Pana 
Beneše, dovozce potravinářského zboží z velkoskladu, ně-
kteří z nás znají a vzpomínají si na jeho radost z narozených 
dvojčátek. To bylo před necelými dvěma lety. V šesti měsících 
lékaři zjistili, že obě děti mají mozkovou obrnu, život rodiny 
se změnil. Speciální léčbu v Piešťanech a nákup pomůcek si 
Benešovi nemohou dovolit, proto jim chceme pomoci výtěž-
kem z letošního plesu.
 V loňském roce se podařilo získat částku 31 120 Kč, infor-
movali jsme o tom hned po plese v ON. Většina příjmů byla 
z tomboly, která je na našem plese vždy bohatá, ale je za tím 
kus tvrdé práce. Každý, kdo nám chce do tomboly něco věno-
vat a pomoci tak malému Jakubovi a Matýskovi, bude vítán, 
vše se bude shromažďovat v obchodě ELEKTRO Zlatka.
 V tomto obchodě budou také od 1. 2. v prodeji lístky na 
ples. Ples se koná v sobotu 13. 2. od 19 hodin v hotelu Holub, 
vstupné je 100 Kč. Všichni jste srdečně zváni.
 Organizátoři plesu

 Varhany byly zrestaurovány konstrukčně i zvukově. „Jed-
ná se o původní barokní nástroj, postavený pravděpodobně 
kolem roku 1720, v době svého působení v Opočně na něj 
hrál i Jan Křtitel Vaňhal. Jsem velmi rád, že jsem mohl po-
moci tento historický nástroj znovu uvést do života,“ ne-
skrýval radost nad dokončeným dílem diecézní organolog 
Václav Uhlíř. Nástroj byl nefunkční již od roku 1990, v roce 
2000 byla zahájena rekonstrukce do původní podoby, prá-
ce však byly z fi nančních důvodů zastaveny. Teprve v roce 
2008 se díky grantu z Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje mohlo pokračovat další etapou. Opočno má důvod 
k radosti. Nástroj, na který hrál jako regenschori zakladatel 
zdejší hudební školy J. V. Kratochvíl a později hudební skla-
datel a opočenský rodák Luboš Sluka, zní opět v plné síle 
a kráse. Radost by měl určitě také Josef Kováříček, který byl 
dlouhá léta nejen ředitelem naší hudební školy, ale i ředite-
lem zdejšího kůru a varhaníkem, vzpomínky na něho jsou 
dosud živé.
 Náklady na rekonstrukci nebyly malé, kromě grantu po-
mohly i příspěvky dárců. Naše škola věnovala na varhany vý-
těžek adventního koncertu. Nebyla to částka vysoká, přesto 
byl Otec Vincent (P. ThLic. PhDr. Vincent Zonták, CM) velmi 
potěšen. Na naši nabídku odpověděl tak hezky, že s jeho svo-
lením část ocitujeme, protože jeho slova jsou  poděkováním 
nejen našim dětem, ale zároveň poděkováním všem, kteří dle 
svých možností pomohli.
 „Byl jsem upřímně dojat aktivitou dětí a učitelů ze ZUŠ 
v Opočně, když mi oznámili svůj úmysl přispět k fi nančně 
náročné opravě historických varhan v děkanském kostele 
v Opočně. Je to dílo vašich předků, sloužilo k povznesení 
ducha četných generací před námi a věřím, že bude tlumočit 
krásu hudebních skladeb i nadále. Všem, kteří jakkoliv při-
spěli na obnovu varhan, velmi, velmi děkuji.“
 Za ZUŠ Opočno DM

p r a z v l á š t n í  z i m o ,
k r á l o v n o  c h l a d u !

Jsi tak jiná, než máš být! Máš mnoho tváří, jsi proměnlivá, 
nepředvídatelná. Můžeš být mírná i krutá, dlouhá i krátká, 
sněhová i blátivá.
 Vběhneš do lesů a bereš dech stromům, které se brání, ale 
marně. Jsi silná a nemilosrdná. Sypeš sníh, foukáš vichry, 
klátíš větve, lámeš stromy. Jsi tu nečekaně, tvrdá a odhodlaná 
zůstat tu stále.
 A pak? Pak náhle odcházíš! Slunce vytasí svůj ohnivý meč 
a vítězí. Země pije a hltá vláhu sněhu. Kde jsi, Zimo? Byla jsi 
tu vůbec? Je tvůj čas? Kam jsi odlétla? Váháš vejít, když kraj 
tě čeká, zvěř odpočívá. Nepřicházíš! A já tě čekám, vyhlížím.
 Ale jednoho dne znovu přicházíš. Třpytivá si leháš do polí 
a cest, přikrýváš střechy i zahrady. Ptáci tiše tíkají a choulí se 
před Tvým chladem. Zvěř se skrývá ve svých úkrytech. Ryb-
ník je náhle jedno velké zrcadlo a láká nás k hrám a skotačení. 
Stromy se blyští, jako by byly zahaleny do Tvého jiskřivého 
kabátku. Koryta a střechy jsou obtěžkány náhrdelníky ze zu-
batých ledových střechýlů. Vládneš! Máš sílu!
 A přece sluneční paprsky ukončí Tvou vládu nad krajem 
a každý rok prohraješ svůj boj s jarem. Přesto se vždy po vládě 
podzimního krále vracíš a znovu bojuješ o své žezlo. A já se na 
Tebe pokaždé tolik těším.
 Tvá Alena Němečková, 8. A
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Každoročně, než se zavřou dveře za posledním dnem stáva-
jícího roku a my pravou nohou, jak jinak, překročíme práh 
nového roku, slavíme. Do půlnoci se loučíme, a od půlno-
ci vítáme. Silvestři navíc slaví jmeniny a ti, kteří tento den 
uvádějí jako den narození, slaví i narozeniny. Dalo by se říci, 
že 31. prosinec je den slavící.

Po předloňské zkušenosti s novoročními omrzlinami z Ho-
telu Holub jsme s přáteli zvažovali, kde se loučit s rokem 
2009 a vítat rok 2010. Chtěli jsme do tepla, chtěli jsme se 
taky dobře najíst a taky se trochu hýbat, tedy tančit. Proto-
že, aby byl člověk veselý, mělo by mu být dobře. No a na 
Silvestra by nám mělo být dobře, protože bychom chtěli být 
veselí.
 Poslední den roku 2008 nám byla zima, ale za to jsme se 
moc dobře najedli, raut byl prostě skvostný, a hudba ta nám 
taky seděla a statečně hrála, i když při zpěvu to chvílemi 
vypadalo, jako kdyby zpěváci z úst vypouštěli i mlhu. Dalo 
by se říci, že zimu jsme zažehnali dobrým jídlem a vlastně 
nás přinutila i víc tančit, což uvítaly především manželky, 
přítelkyně a partnerky. Sice radiátory byly studené, ale za to, 
když se na parketě zjevil ohnivý muž (vzpomínáte na ohni-
vou show?) jen tak, téměř nahý, a chrlil kolem sebe plame-
ny, které olizovaly jeho ztepilé tělo, tak v tu chvíli bylo horko 
i nám. A taky nás při vstupu vítali majitelé se šťopičkou na 
zahřátí, pozdravili se rukoudáním a také nám popřáli dob-
rou zábavu. I tombola byla a půlnoční hambaté překvapení 
a rachejtle. Takže až na tu zimu vítězila moravská dobrosr-
dečnost a pohostinnost.
 A proto, světe, nediv se, jsme slavili 31. prosinec 2009 
v Hotelu Holub. Tentokrát bylo teplo i hudba byla. Něco 
k tomu, aby nám bylo dobře, chybělo. Co to asi tak bylo? 
Ruku na srdce. Poslední slavnostní večeře v roce a vy do-
stanete brambory a řízek. Neříkám, že je na tom něco špat-
ného, nebo dokonce, že by to nebylo chutné. Ale přece jen, 
řízek od maminky je řízek od maminky. Výše jmenované si 
můžeme dát dokonce i k polednímu menu v týdnu, kdy cho-
díme na obědy do restaurací. A to opočenské tantamy bub-
novaly, že měl být bramborový salát, který je zcela neslu-
čitelný s bujarým slavením. Ještě štěstí, že došlo ke změně. 
Kolem půlnoci se objevily i studené mísy. Ve srovnání s bo-
hatě prostřenými stoly a možností jít se najíst, kdy máte 
chuť, zaříznout si do vepřové kýty, naskládat si na talířek 
co je komu libo ať je gurmán přes maso, ryby nebo vegeta-
rián, milovník ovoce nebo zeleninových salátů a především 
u jídla konverzovat a vesele se bavit s ostatními, kteří spo-
lečně s vámi slaví a nesedí u jednoho stolu, tak to ani ty mí-
sy nezachránily. Nehledě k tomu, že člověk vůbec nevěděl, 
komu za to slavení vlastně platil. Opočenský člověk si řekl, 
že zřejmě stávajícím majitelům nestojíme za pozdrav. Nuž 
dobrá. Hospody a restaurace jsou tady přece pro lidi a v prů-
běhu celého roku zpravidla pro místní lidi. ŽE?

Kde budeme slavit 31. prosinec letošního roku? Tak to ještě 
nevím. Třeba to, světe, div se, bude zase Hotel Holub. Říká 
se „do třetice všeho dobrého“. Snad si tentokrát pro změ-
nu nebudeme zpívat „Pějme píseň dokola“.
 KaFr

Příznivcům Opočenky

Vzhledem k tomu, že k nám dorazily „zaručené“ informace 
o konci činnosti Opočenky, rád bych tuto věc uvedl na pra-
vou míru. Vězte, že tomu opravdu  tak není. Opočenka chy-
běla pouze v letošním programu vánočních akcí, ale dále pil-
ně pracuje a připravuje nový program pro příští sezonu, ve 
které se bude opět snažit svojí hudbou přinášet radost svým 
posluchačům.
 Dovolte mi jménem všech členů Opočenky popřát vám 
všem do nového roku 2010 hlavně pevné zdraví.
 Ing. Václav Lepš,  kapelník Opočenky

leden –únor 2010

 do února 2010 na zimním stadionu
 — ŠKOLA BRUSLENÍ
 Sobota 15.15–16.30, středa 16.15–17.30 hodin.

 pátek 15. ledna 2010 až neděle 24. ledna 2010
 — ZVĚŘINOVÉ HODY
 Rezervace na tel.: 494 667 555.
 Srdečně zve restaurace Jordánek.

 čtvrtek 21. ledna 2010 od 18 hodin v KND
 — NOVOROČNÍ KONCERT ZUŠ
 Účinkují žáci hudebního a tanečního oboru.
 Pořádá a srdečně zve ZUŠ.

 pátek 22. ledna 2010 od 19 hodin v KND
 — KONCERT KAMILY NOVOTNÉ A HOSTŮ
 Z PRAŽSKÉ KONZERVATOŘE 
 Vstupné dobrovolné.

 pátek 22. ledna 2010 od 20 hodin v Hotelu Holub
 — HASIČSKÝ PLES
 Pořádá Sdružení dobrovolných hasičů.

 středa 27. ledna 2010 od 17 hodin v KND
 — PŘEDNÁŠKA SAMOSTATNOST DÍTĚTE –
 ŠKOLNÍ ZRALOST
 Přednáší PhDr. Lidmila Pekařová – primářka oddělení
 rehabilitace a diagnostického centra Hamzovy léčebny
 v Luži – Košumberku. Možnost zakoupení knihy 
 od přednášející „Jak žít a nezbláznit se“.
 Srdečně zve MŠ Opočno, ZŠ Opočno a město Opočno.

 pátek 29. ledna 2010 ve 20 hodin v Hotelu Holub
 — PLES SOKOLA
 K tanci hraje skupina Pokrok z Kostelce nad Orlicí.
 Předtančení, tombola, sportovní zápolení.
 Vstupné 80 Kč včetně místenky. Předplatné zajišťuje
 od 25. ledna Elektro Zlatka. Srdečně zve Tělocvičná
 jednota Sokol Opočno.

 neděle 7. února 2010 od 15 hodin v Hotelu Holub
 — DĚTSKÝ KARNEVAL
 Zábavný pořad pro děti „Vosa jede”.
 Pořádá JUNÁK Opočno – svaz skautů a skautek ČR.
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Oba turnaje se konaly pod záštitou města Opočna a za podpo-
ry Královéhradeckého kraje z grantového programu v oblasti 
podpory tělovýchovy a sportu. Poděkování patří také spon-
zorům, kterými byli: MADOS MT, město Opočno, Coca-cola, 
AP stavby s. r. o., Lukášek autoopravna, FR Trading, Vlasti-
mil Lelek, DEVA Nové Město n. M., Mlékárna Hlinsko, AL-
PAMAYO, Kaden, Bohemilk, Penopol, Chemosvit Bohemia, 
Pekárna Lično, Bono Česká Skalice, Václav Herzán, JECH 
CZ s. r. o., Zelenina paní Krulichová, Roman Vašata.
 Výbor HC Opočno

m u ž i  –  k r a j s k á  l i g a  m u ž �

Středa 6. ledna 2010

 Opočno — Hronov 9:0 (1:0, 4:0, 4:0)

 B: Černík, Židík, Slezák, Pavlík, Čtvrtečka, Židík, Felcman, Černík, 

 Černík

Neděle 3. ledna 2010

 Nový Bydžov — Opočno 3:6 (1:1, 1:2, 1:3)

 B: Čtvrtečka, Přibyl, Škrabal, Rail, Slezák, Čtvrtečka

Středa 23. prosince 2009

 Hronov — Opočno 6:7 (1:2, 2:1, 3:3) – PP

 B: Herzán 2, Bouz, Čtvrtečka, Černík, Felcman, Slezák

Neděle 20. prosince 2009

 Opočno — Nový Bydžov 2:0 (0:0, 1:0, 1:0)

 B: Felcman, Slezák

Středa 16. prosince 2009

 Opočno — Třebechovice 1:7 (1:2, 0:5, 0:0)

 B: Franc

Neděle 13. prosince 2009

 Nové Město — Opočno 9:1 (2:1, 2:0, 5:0)

 B: Felcman

Středa 9. prosince 2009

 Opočno — Dvůr Králové 4:9 (4:3, 0:4, 0:2)

 B: Felcman, Škrabal, Havlíček, Škrabal

S ohledem na omezenou kapacitu Opočenských novin neuveřejňujeme 

v tomto čísle všechny výsledky hokejových zápasů.

 Ostatní najdete na: www.hokej.opocno.cz

 
p o z v á n k a  n a  k o n c e r t

k a m i l a  n o v o t n á  a  h o s t é
z  p r a ž s k é  k o n z e r v a t o � e

22. ledna 2010 od 19 hodin v Kodymově národním domě

Kamila Novotná se narodila 22. května 1991 v Rychnově nad 
Kněžnou. Devět let byla žákyní ZŠ Opočno, učila se zpívat 
v ZUŠ Opočno u paní učitelky Petry Flígrové. Nyní studuje 

konzervatoř v Praze, a to zpěv, tanec a hru na klavír. 
Účinkuje v divadle Semafor.

v s t u p n é  d o b r o v o l n é

H O K E J

V Á N O Č N Í  T U R N A J E  N A  Z I M N Í M 
S T A D I O N U  V  O P O Č N Ě

V době vánočních svátků proběhly jako každoročně na 
zimním stadionu v Opočně tradiční turnaje nejmladších 
hokejistů. V pondělí 28. prosince to byl turnaj 1. tříd roč-
níku 2002 a mladších. Turnaje se zúčastnilo pět mužstev: 
HC Opočno, HC Metuje, HC Choceň, Stadion Nový Bydžov 
a HC Jaroměř. Hrálo se systémem každý s každým 2 krát 
15 minut hrubého času.
 V klání nejmenších hokejistů byli nejúspěšnější borci ze 
Stadionu Nový Bydžov, kteří turnaj s přehledem vyhráli bez 
ztráty jediného bodu. O druhé a třetí místo se rozhodova-
lo v přímém souboji mezi hráči HC Opočno a HC Choceň. 
V krásném utkání prohráli opočenští Baroni až na samostat-
né nájezdy 4:3 a obsadili tak hezkou třetí pozici. Na dalších 
místech skončili malí hokejisté HC Metuje a HC Jaroměř. 
Díky pomoci sponzorů obdržel každý účastník dárkovou 
tašku, všechna mužstva získala pohár, dort a první tři týmy 
medaile. Při závěrečném vyhlašování, kdy ceny předával sta-
rosta města Opočno pan Štěpán Jelínek a místopředseda HC 
Opočno Mgr. Dušan Felcman, byl dále dekorován nejlepší 
střelec, hráč, brankář a nejmladší účastník turnaje.

Středa 30. prosince pak patřila turnaji starších žáků, na kte-
rý dorazila čtyři mužstva. Kromě domácích Baronů to bylo 
mužstvo HC Choceň, které je častým hostem v Opočně, a dá-
le ligové mužstvo HC Uničov. Čtvrtý účastník pak dodal tur-
naji mezinárodní punc, neboť jím byl tým z kanadského To-
ronta Forest Hill. Soupeření týmů přineslo zajímavou kon-
frontaci jak s českým ligovým mládežnickým hokejem, tak 
i s kanadskou hokejovou školou. HC Uničov prokázal svoje 
kvality a na turnaji s přehledem zvítězil. Domácí mužstvo 
obsadilo druhou příčku před kanadským týmem a choceňský-
mi mládežníky. Poháry, medaile a ceny pro jednotlivá muž-
stva a hráče předala místostarostka města Opočno paní Šár-
ka Škrabalová společně s předsedou klubu panem Gustavem 
Gáborem.

Vydává Město Opočno. Zdarma. E-mail: opocenskenoviny@mu.opocno.cz, tel./fax: 494 668 338. Šéfredaktorka: Mgr. Jana Hrnčířová

Redakční rada: Ing. Markéta Fingrálová, Kateřina Francová, Ing. David Světlík. Redakční rada neodpovídá za stylizaci příspěvků a za tiskové chy-

by. Vyhrazuje si právo na krácení příspěvků. Za obsah článků plně zodpovídají jejich autoři a jejich názory nemusí vyjadřovat postoj redakční rady. 

Nevyžádané rukopisy se nevracejí. Grafi cká osnova: atelier duplex s. r. o. Grafi cká úprava: Dalibor Štěpán ml. Tisk: Rodomax s. r. o., Nové Město n. Metují.

Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtisky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. Náklad: 1400 výtisků.
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Příští číslo vyjde 11. 2. 2010 — Uzávěrka 2. 2. 2010 v 15 hodin


